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Protokół XXVII/18 

z XXVII Sesji VII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 21 marca 2018 r. 
 

Obrady XXVII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 9
00

 i trwały do godz. 10
50

. 

 

Miejsce obrad Gminny Ośrodek Kultury w Raczkach, Plac Kościuszki 15. 

 

Radni obecni na sali obrad według załączonej listy obecności. 

 

Ponadto obecni: 

Wójt Gminy Raczki – Andrzej Szymulewski 

Radna Powiatu Suwalskiego – Irena Gryszkiewicz 

Radca Prawny – Jerzy Lewczuk 
 

Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig: 
 

„Otwieram XXVII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig przywitał zaproszonych gości, wójta, radnych, sołtysów oraz 

pracowników Urzędu Gminy Raczki.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w obradach 

bierze udział 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Porządek obrad został przesłany w zawiadomieniu  

o zwołaniu sesji. Czy są jakieś propozycje zmiany porządku obrad? 

 

Ponieważ nie ma uwag, to wobec tego porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu sołeckiego w 

2019 roku. 

9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

10. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Salę opuścił Radny Grzegorz Wiszowaty. 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Proszę o przegłosowanie dzisiejszego porządku obrad.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Informuję, że protokół z XXVI Sesji Rady Gminy wyłożony 

był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 

BIP Urzędu Gminy Raczki. Do projektu protokołu nie zostały wniesione zastrzeżenia, wobec tego 

proponuję przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Do protokołu nie wniesiono dalszych zastrzeżeń. Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty 

przez radnych: 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Pkt 4. Interpelacje i wnioski radnych. 

  

Wiceprzewodniczący Stanisław Ostrowski – Czy istnieje możliwość pozyskania środków pieniężnych z 

zewnątrz dla seniorów? Nie wiem Czy z Urzędu Wojewódzkiego czy też z Ministerstwa? 
 

Radny Wojciech Żukowski – Ja jak zwykle zacznę od dróg, jakie mamy drogi, to wiedzą Ci co po nich się 

poruszają, a szczególnie po drogach żwirowych. Mam kilka zastrzeżeń do sypania piaskiem na przejazdach 

kolejowych. Na przejazdach kolejowych, jak przyjdzie śnieg to się ujeździ. Kiedyś była sytuacja że 

autobus zatrzymał się na przejeździe kolejowym. 

Następna sprawa to chodzi o drogi gminne i pobocze drogi powiatowej Małe Raczki - Wierciochy. Praca 

była wykonana, ale dalej to wszystko wraca jakby do starej normy. Czy będzie to poprawione, trzeba 

zwrócić się do powiatu, żeby to poprawić pewnie jest jakaś gwarancja. 

Kolejna rzecz zmiana wodomierzy na zdalny odczyt, czy jest jakaś możliwość czy też nie. Słyszałem że 

gdzieś tak w miastach robią, nie trzeba wchodzić do mieszkań. 

Wejście do przedszkola jest tam pewnego rodzaju tor przeszkód, a tego nie powinno być. Schody w zimie 

są bardzo śliskie i drzwi są od razu na podwórko, jest przeciąg. 

Przejeżdżam często przy byłym posterunku policji i coraz bardziej ulega on zniszczeniu, co tam jest jaki 

jest stan, w materiałach nic nie ma o jego zagospodarowaniu. Trzeba by było podejść do tego w 

gospodarski sposób. 

Kiedyś podnosiłem taką sprawę transmisja obrad rady gminy przez Internet i imienne głosowanie. Radca 

udzielił mi odpowiedzi, że jest to niemożliwe, niezgodne z przepisami itd. W tamtym tygodniu czytałem, 

że radni miasta Augustów podjęli taką uchwałę, transmisje bezpośrednio z obrad, głosowanie imienne od 

razu, i myślę że nad tym trzeba będzie się zastanowić, chociaż to nasza końcówka kadencji. Rządzący w tej 

chwili chcą to wprowadzić, nie wiem dlaczego wcześniej był do tego taki opór. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Oddaje głos dla Pana Krzysztofa Mioduszewskiego.  

 

Mieszkaniec Gminy Raczki - Krzysztof Mioduszewski – chciałbym Państwa poinformować powstała grupa 

Komitet Obrony Chłopów. Chodzi nam o ochronę gruntów m.in. pod budowę gazociągu. W innych krajach 

jest tak, że prawa oraz ziemia chłopa jako jego własność są szanowane. To co znajduje się na ziemi 

właściciela to jest tylko i wyłącznie jego. Chcemy prosić, zaproponować żeby rada gminy podjęła uchwałę 

w sprawie wsparcia chłopów i ich ziemi, a następnie przesłała ją do Marszałka Sejmu. Z tego powodu 

prosimy o wsparcie nas, chłopów. Dziękuję. 
 

Radny Leszek Staniszewski – Żeby Pan Wójt pomógł dla mieszkańców Rudnik i nie tylko i wykonała 

kawałek chodnika od mostu do drogi w kierunku do Bakałarzewa. Zapewniło by to bezpieczeństwo.  
 

Rada Ewa Ostapowicz – Tyle wydajemy na gospodarkę wodno-ściekową w Raczkach, a są mieszkańcy 

którzy nie mają czystej wody do picia. Mają wodę zanieczyszczoną, a wodę do spożycia zmuszeni są 

kupować. Czy w tym roku znajdą się w budżecie na to środki? 

Jeżeli trzy miejscowości składają petycje o drogę, to dlaczego nie jest to brane pod uwagę. Pan Wójt na 

poprzednich sesjach mówił, że będziemy tworzyć listę najpotrzebniejszych dróg i będziemy je 

sukcesywnie naprawiać, ale odeszliśmy od tego. Może warto do tego wrócić, a nie co sesję poruszać, że 

mamy zły stan dróg.  
 

Radny Jarosław Szyłak – Chciałem podziękować za wycięcie krzaków koło szkoły. Ale mam jeszcze jedną 

prośbę, na następnym skrzyżowaniu też są krzaki do wycięcia. Zagraża to bezpieczeństwu, krzaki 

zasłaniają wyjazd. Trzeba by było tym się zająć. 
 

Pkt 5. Zapytania i wolne wnioski sołtysów. 
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Sołtys Ewa Więcko – Czy jest potrzebny żłobek w Raczkach, jest takie zapytanie. Dlaczego w szkole w 

Raczkach nie ma sklepiku. Czy za śmieci będzie podwyżka i czy się nie zmieniły książeczki opłat. Czy na 

dopłaty odnośnie wypełniania wniosków dla rolników będzie pomoc. Na jakiej podstawie były dzielone 

Place zabaw dla tych miejscowości, które dostały i dlaczego miejscowość Kurianki Drugie została 

pominięta. Nie wiedziałam nic o tej sprawie. Dlaczego w naszej miejscowości nic się nie dzieje. Poproszę 

o nagranie sesji na płytkę.  
 

Sołtys Danuta Kopiczko – Chciałam zapytać się jak droga na Rudniach i czy został już rozstrzygnięty 

przetarg. 
 

Pkt 6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Nie wniesiono zapytań, uwag do tego punktu. 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 7. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raczki. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Ta sprawa została omówiona szczegółowo na Komisji 

Rewizyjnej, która następnie po zapoznaniu się z dokumentami wydała opinię. Następnie poszczególne 

komisje Rolnictwa oraz Oświaty także zapoznały się ze sprawą i projektem uchwały. Komisja po 

weryfikacji dokumentów oraz opinii radcy prawnego odstąpiła od rozpatrzenia skargi, przekazując ją 

zgodnie z przepisami prawa według właściwości.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – nie wydała opinii. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 11 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 4 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, od 

głosu wstrzymało się 4 radnych.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 11 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXVII/208/18. 
 

Pkt 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu sołeckiego 

w 2019 roku. 

 

Radny Leszek Staniszewski – Jestem bardzo szczęśliwy z uwagi na realizację tej inwestycji. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 15 
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 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. W 

związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXVII/209/18. 

Pkt. 9. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 
 

Radny Wojciech Żukowski – Co się stanie z tym gruntem jak nie zostanie wybudowany posterunek? 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski - Jeżeli tak się stanie to zostanie zwrócony do gminy Raczki.  
 

Radny Stanisław Ostrowski opuścił salę.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Opinia naszej 

Komisji jest pozytywna.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 14 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – - 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. W 

związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 14 głosami „za”. 

 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXVII/210/18. 
 

Ogłoszono 15 minutową przerwę. 

Po przerwie. 
 

Salę opuścił Wiceprzewodniczący Mirosław Sewastynowicz  

Wiceprzewodniczący Stanisław Ostrowski wrócił na salę obrad.  
 

Wiceprzewodniczący Stanisław Ostrowski - Do pkt. 19 chciałbym złożyć oświadczenie, jak najbardziej 

jestem za dokonaniem darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa.  

 

Pkt 10. Uchwała w sprawie podziału Gminy Raczki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przedstawiła propozycję zmian zarówno po stronie dochodów, 

jak i wydatków, które związane są z realizowanymi zadaniami na terenie gminy. Zmiany w budżecie nie są 

zbyt duże. Wszystko zostało uwzględnione w projekcie uchwały.  
 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 12 

 - „przeciw” – - 
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 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

przeciw nie było, od głosowania wstrzymał się 1 radny.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5. – Uchwała Nr XXVII/211/18. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Chciałbym przekazać podziękowania dla Radnych, jak i 

Sołtysów od Gminy Sulęczyno za przekazaną pomoc związaną z usuwaniem skutków nawałnicy, która 

nawiedziła gminę.  

 

Pkt 11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Grzędzińska – Przedstawiła propozycję zmian zarówno po stronie dochodów, 

jak i wydatków, które związane są z realizowanymi zadaniami na terenie gminy. Zmiany w budżecie nie są 

zbyt duże. Wszystko zostało uwzględnione w projekcie uchwały.  
 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Słowikowski – Komisja Oświaty, 

Pomocy Społecznej i Budżetu projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Turystyki Jarosław 

Szyłak – Opinia naszej Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Wynik głosowania: 

 - „za” – 12 

 - „przeciw” – - 

 - „wstrzymującymi” – 1 

Stwierdzam, że w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

przeciw nie było, od głosowania wstrzymał się 1 radny.  

W związku z tym stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXVII/212/18. 

 

Pkt 12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Jeżeli seniorzy założyli by stowarzyszenie, to przypuszczam 

że była by możliwość pozyskania środków na realizacje zaplanowanych zadań.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Zobaczę czy te roboty drogi gminnej i poboczy zostały objęte 

gwarancją, jeżeli tak to zostanie to naprawione. 
 

Kierownik ZGKiM w Raczkach Mirosław Wądołowski –  Jeżeli chodzi o odczyt wodomierzy to na terenie 

Gminy mamy jeszcze sporo podliczników, więc zanim to nie zostanie uporządkowane to jest sprawa 

rozwojowa. Wizyty kwartalne w domostwach są pozytywne, bowiem pozwalają na bieżąca kontrolę i 

utrzymanie. Nie uciekniemy jednak od zdalnego odczytu, bowiem ustawa o wodach na nas nałoży ten 

obowiązek. 
 

Kierownik BOS Mariusz Zalewski – Były podjęte rozmowy z dyrektorem odnośnie podjęcia rozwiązania 

wejścia do przedszkola, zostaną tam wykonane prace żeby była możliwość bezpiecznego wejścia z tamtej 

strony. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Budynek po byłym posterunku policji został nabyty od 

Skarbu Państwa. Muszę Państwu powiedzieć, że Starosta chciał przejąć by posterunek policji. 
 

Sekretarz Gminy Raczki Andrzej Czuper – Obrady Rady Gminy będą transmitowane przez Internet, jak i 

zostanie wprowadzone imienne głosowanie. Wprowadzone zmiany będą wymagały zmiany statutu. Trzeba 
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będzie zakupić sprzęt, który będzie niezbędny do nagrania i transmitowania sesji. Dodatkowo należało 

będzie powołać komisję ds. skarg i wniosków.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Chodnik Raczki-Rudniki to nie jest ode mnie zależne, Sejmik 

nie uchwalił budżetu na 2018, zapytanie zostało wysłane i na dzień dzisiejszy nie mamy żadnej 

odpowiedzi.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Jeżeli będzie otwarty konkurs to można by było złożyć 

wniosek na doprowadzenie tej wody. Trzeba sięgnąć po większe źródła dofinansowania. Odnośnie 

realizacji dróg, postaram się zrobić  w tym roku projekt, a dofinansowanie pozyskać w kolejnym roku. od 

razu wszystkiego nie damy radę zrobić.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – W sprawie wycięcia krzaków, utrudniających wyjazd będę 

rozmawiał z sołtysem.  
 

Pkt 13. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski sołtysów. 

 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Jeżeli chodzi o zapytania osób odnośnie powstania żłobka to 

jak najbardziej zapraszam zainteresowane osoby do mnie. 
 

Kierownik BOS Mariusz Zalewski – Sklepiku szkolnego nie ma dlatego, że klasy VII korzystają z sal 

gimnazjalnych, przechodząc korytarzykiem gdzie był sklepik na te zajęcia. Gdyby sklepik został, byśmy 

utrudnili przemieszczanie tych klas na tamtą stronę. Dlatego też sklepiku niema, przejście zostało 

wykorzystane jako komunikacyjne. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Za śmieci nie będzie w tym roku podwyżki, będzie przetarg i 

wtenczas będzie wiadomo, jak jest cena. 

 

Place zabaw było robione tam, gdzie gmina dysponuje własnymi działkami.  
 

Sesja zostanie zgrana na płytkę. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Przetarg został rozstrzygnięty, wszelkie informacje dostępne 

są na stronie internetowej urzędu gminy.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lech Ludwig – Porządek sesji został wyczerpany. Informuję, że protokół  

z dzisiejszej sesji sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 3 dni przed terminem kolejnej sesji  

w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz zostanie opublikowany na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Raczki. 

 

Dziękuję radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom, osobom zaproszonym za udział w obradach 

Rady. 

 

„Zamykam XXVII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Protokołowała 

 

Emilia Tertel 

  Przewodniczący Rady 

 

Lech Ludwig 


